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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Upprop och närvaroregistrering verkställdes. 

 

2. Therese Carlborg (M) och Birgit Marklund Beijer (S) fick 

 i uppdrag att justera dagens protokoll. 

 

3. Protokollet justeras den 20 april 2017. 

 
4. Anmäldes att protokollet från den 23 mars justerades den  

27 mars 2017. 

 
5. Dagordningen godkändes. 
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§ 2  

Underlag för budget 2018 med inriktning 2019 och 2020   

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden fastställer underlag för budget 2018  

med inriktning 2019 och 2020. 

 

2. Omedelbar justering.  

 
Ärendets beredning   

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 17 mars 2017. 

Dnr 2017-209-1.1.  

 
Förslag till beslut 
Birgit Marklund Beijer m.fl. (S), Magnus Lindgren m.fl. (MP) och Jaime 

Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L)  

yrkade bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut.   

 
Beslutsgång 

Therese Carlborg (M) ställde de olika förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation  

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut 

enligt följande:  

 

1. Stadsdelsförvaltningens förslag till beslut avslås. 

2. Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att återkomma till  med en 

flerårsbudget i överensstämmelse med vad som anförs i detta 

beslut. 

3. Därutöver anförs följande: 

 

Östermalm växter så det knakar och i och med det behöver vi  

bygga ett starkare Östermalm. För att lyckas i det arbetet behöver vi 

fokusera på kärnverksamheterna och våga prioritera sådant som är 

viktigt för våra medborgare.  

 

På Östermalm behöver förskola, valfrihet och trygghet i omsorgen 

återigen prioriteras. Det framgår tydligt av förvaltningens underlag 

att det finns utmaningar och orosmoln för framtiden. Däremot finns 

majoritetens förslag på lösningar inte att finna.  
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Alliansen på Östermalm är fast besluten att inte kompromissa  

och låta kärnverksamheterna få försämrad kvalitet till förmån för  

en återgång till en kommunaliserad verksamhet där kommunal  

byråkrati går före medborgarnas valfrihet. 

 

För Alliansen på Östermalm är det viktigt att stadsdelens med- 

borgare erbjuds en bra och god välfärd med hög kvalitet och val- 

frihet inom äldreomsorg, förskola och social omsorg.  

 

Trots att skatten i Stockholm har höjts två gånger sedan valet 2014, 

kan det konstateras att Östermalms stadsdelsförvaltning signalerar 

kommande budgetunderskott inom såväl förskoleverksamhet, park 

och miljö och social omsorg.  

 I stället tvingas verksamheterna till återkommande 

effektiviseringar, vilket också framgår i förvaltningens underlag.  

 

Majoritetens förslag till kommande budget och treårsinriktning  

innehåller en rad utmaningar för Östermalm. 

 

Alliansen på Östermalm föreslår tre konkreta insatser för att stärka 

Östermalm som stadsdel och säkra kvaliteten i vårt område. Vi  

anser att nämnden ska äska medel för att kunna genomföra ett 

FÖRSKOLELYFT, en TRYGGHETSSATSNING och en  

OMSORGSHÖJNING.  

 

FÖRSKOLAN 

Majoriteten redovisar ett underskott av förskoleplatser fram till 

2019. Resursfördelningssystemet och det politiska målet om  

minskade barngrupper styr åt olika håll. Var fjärde förskola (25 %) 

överstiger förskoleschablonen. Andelen förskollärare minskar bland 

annat på grund av hög ohälsa, parallellt med att andelen barn, främst 

inom ramen för Norra Djurgårdstaden ökar.  

 

Alliansens FÖRSKOLELYFT innebär satsningar för att: 

 Säkerställa tryggade förskoleplatser för stadsdelens barn, 

 Inrätta en öppen förskola i Norra Djurgårdsstaden, 

 Minska antalet förskolebarn per anställd, 

 Stopp på besparingar - tillför tillräckligt med pengar för 

löneökningar och ökade lokalkostnader, 

 Satsa på personalen - öka andelen förskollärare, inför 

karriärtjänster, (förstelärare) i förskolan och minska den 

ökande sjukfrånvaron, 

 Driv ett aktivt kvalitets- och utvecklingsarbete med fokus på 

lärande, utveckla användningen av digitala verktyg.  
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TRYGGT OCH SNYGGT PÅ ÖSTERMALM 

Östermalm är en stadsdel med många grönytor och vackra parker. 

För att säkerställa ett tryggt och snyggt Östermalm bör fortsatt  

fokus ligga på långsiktigt hållbara fördelningsnycklar som 

möjliggör ett hållbart underhåll av våra parker och grönområden. 

När stadsdelen växer och nya parker anläggs är det av stor vikt att 

även fördelningsnycklarna växer.  

 

Alliansens TRYGGHETSSATSNING innebär åtgärder som att:  

 Öka trygghetsskapande insatser runt Östermalmstorg,  

Fältöversten och i Norra Djurgårdsstaden kvällstid, 

 Utöka belysning på gångvägar med särskilt fokus på våra 

parker,  

 Inrätta tätare samarbete mellan Polisen, SL, fastighetsägare 

och affärsinnehavare,  

 Ökade insatser mot nedskräpning och skadegörelse  

 

OMSORGSHÖJNING PÅ ÖSTERMALM 

Äldreomsorgen på Östermalm präglas fortsatt av en hög ohälsa. 

Inom de kommande budgetåren löper en rad avtal gällande drift av 

vård och omsorgsboenden ut, bland dem Dianagårdens vård-och 

omsorgsboende. 

Vidare träder lagen om betalningsansvar vid utskrivning av sjukhus 

in och kommer påverka stadsdelens budget. 

 

Alliansens OMSORGSHÖJNING syftar till att  

 Individens rätt till valfrihet på ålderns höst skall fortsatt 

prägla omsorgen på Östermalm,  

 Öka medarbetarnas kompetens genom att införa 

karriärtjänster för socialsekreterare,  

 Öka kvaliteten i handläggningen inom social omsorg med 

särskilt fokus på våld i nära relationer, 

 Stärka stadsdelens attraktionskraft för att kunna rekrytera 

främst undersköterskor,  

 Utveckla arbetet med sociala insatsgrupper,  

 Ökat stöd till funktionsnedsatta (efter majoritetens 

nedskärning i budget 2017),  
 
Ersättaryttrande 

Maximilian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att om  

de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom Moderaternas och  

Liberalernas reservation.  
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§ 3   

Delegering enligt lagen om vård av missbrukare i vissa 
fall (LVM) och förordnande enligt lagen med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU) av tjänstepersoner 
vid stadens socialjour  

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden delegerar till nedan nämnda grupp- 

ledare och socialsekreterare vid socialjouren rätt att enligt  

45 § 1 stycket 1-2 punkten LVM, inom nämndens ansvars- 

område, begära handräckning av polismyndighet och, i särskilda 

fall, kriminalvård. 

 

2. Stadsdelsnämnden förordnar nedan nämnda gruppledare och  

socialsekreterare vid socialjouren med rätt att enligt 43 § 1 

stycket 2 punkten LVU, inom nämndens ansvarsområde, begära 

handräckning av polismyndighet och, i särskilda fall, 

kriminalvård. 

 
3. Stadsdelsnämndens tidigare delegeringar till och förordnanden 

av tjänstepersoner vid socialjouren upphör att gälla. 

 
4. Omedelbar justering.  

 

Ann Dahlgren, Daniel Colegate, Johan Christiansson, Agneta  

Engström, Lis-Mari Boija, Sanna Eriksson, Jennie Calminder,  

Maria Larsson, Inga-Lill Renhorn Källgren, Ulla Schöldström,  

Louisa Sesti, Lena Wedberg, Julissa Fällgren, Feryal Lövström,  

Liliana Pellegrino, Linnéa Hanning, Sara Ideström, Martin  

Karlsson, Gertrud Kleberg, Sofia Larsson, Anna-Stina  

Wilhelmsson, Mira Fargallo-Dillner, Katrin Pettersson, Ida  

Carnesten, Lydia Hjalmarsson, Inger Åsebo, Agneta Borg-Bucknell, 

Mait Fredlund, Liselotte Tronders, Anna Forsström, Oskar  

Williamsson, Idil Magan, Fanny Hällberg. 

   
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 30 mars 2017. 

Dnr 2017-190-1.2.5.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Granskning av rätt til heltid i förskolan  

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen.  
 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 21 mars 2017. 

Dnr 2017-101-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L)  

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande:  

 

Östermalms förskolor signalerar i förvaltningens digitala enkät 

(mars 2017) att den upplevda arbetsbelastningen har ökat, att fler 

barn finns i barngrupperna på eftermiddagen efter klockan 15.  

Detta kan få konsekvenser gällande schemaläggning för personalen.  

Samtidigt slår stadsdelsförvaltningen i den s.k. ”treåringen” larm 

om ekonomiska problem för förskolorna kopplat till låg schablon 

och ökade hyreskostnader. 

 

Alliansen har vid flertalet tillfällen ställt krav på att utreda hur 

stadsdelens förskolor påverkas av att barn till föräldralediga nu har 

rätt att vara heltid i förskolan istället för som tidigare max 30  

timmar i veckan.  

 

Vi kan konstatera att för de tre första månaderna 2017 var det 80 

barn som ändrat från deltid till heltid under januari-mars 2017 enligt 

den nya bestämmelsen. 198 barn hade deltidskontrakt i december 

månad 2016. 

 

Verksamheten signalerar i förvaltningens digitala enkät (mars 2017) 

att den upplevda arbetsbelastningen har ökat, att fler barn finns i 

barngrupperna på eftermiddagen efter klockan 15. Detta kan få 

konsekvenser gällande schemaläggning för personalen. 

 

Alliansen kan konstatera att beslutet om heltid var ofinansierat och 

att vi nu ser hur arbetsbelastningen och barngrupperna ökar.  
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Det vi sett från Socialdemokraterna är den lägsta 

schablonuppräkningen för förskolan på många år. Vi vill istället 

prioritera insatser som avlastar förskollärarna så att de kan fokusera 

på den pedagogiska utvecklingen. Nyetablerade förskolor har svårt 

att gå ihop på förskoleschablonen och hyreskostnaderna är högre än 

den peng som finns tillhanda från budgeten. Det finns en risk att 

pengar som ska gå till förskolornas pedagogiska och kvalitativa 

innehåll måste gå till att betala hyran i stället.  

 
Ersättaryttrande 

Maximilian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att om  

de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom Moderaternas och  

Liberalernas särskilda uttalande.   
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§ 5 
Föreningsbidrag till Seniorföreningar på Östermalm för 
år 2017 
 
Beslut 

Föreningsbidrag till seniorföreningar inom Östermalms 

stadsdelsområde beviljas med totalt 62 900 kr.  

 
Ärendet 

Fristående organisationer kan få bidrag från stadsdelsnämnden till  

sin verksamhet. Föreningen SPF Väntjänst på Östermalm har ansökt 

om 120 000 kr i bidrag. Föreningen bistår kostnadsfritt äldre inom 

stadsdelsområdet med bland annat ledsagning till sjukhus och sällskap 

vid promenader. Förvaltningen anser att SPF Väntjänst bedriver en  

angelägen verksamhet som är ett viktigt komplement till nämndens 

äldreomsorg. Nämnden föreslås bevilja Väntjänstens ansökan om  

föreningsbidrag om 120 000 kr.  

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21  februari 2017. 

Dnr 2016-622-5.4.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Föreningsbidrag till SPF Väntjänst på Östermalm  

Beslut 

Föreningen SPF Väntjänst på Östermalm beviljas 120 000 kr i  

föreningsbidrag.  

 
Ärendet 

Fristående organisationer kan få bidrag från stadsdelsnämnden till  

sin verksamhet. Föreningen SPF Väntjänst på Östermalm har ansökt 

om 120 000 kr i bidrag. Föreningen bistår kostnadsfritt äldre inom 

stadsdelsområdet med bland annat ledsagning till sjukhus och sällskap 

vid promenader. Förvaltningen anser att SPF Väntjänst bedriver en  

angelägen verksamhet som är ett viktigt komplement till nämndens 

äldreomsorg. Nämnden föreslås bevilja Väntjänstens ansökan om  

föreningsbidrag om 120 000 kr.  

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20  februari 2017. 

Dnr 2016-622-5.4.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Ansökan om aktivitetsbidrag till föreningen RSMH Carpe 

Diem för år 2017  

Beslut 

RSMH Carpe Diem, beviljas aktivitetsbidrag med 5 000 kronor för 

2017. 
 
Ärendet 

RSMHs lokalförening Carpe Diem Östermalm-Lidingö har ansökt 

om ett aktivitetsbidrag om 9800 kronor för år 2017. Föreningen har 

69 medlemmar och erbjuder bland annat café, bok- och studiecirklar 

i förvaltningens lokal på Oxenstiernas gata 31. Under 2017 planerar 

föreningen att satsa på att rekrytera flera medlemmar och ansöker 

därför om ett extra aktivitetsbidrag. 

 

Förvaltningen föreslår nämnden att bevilja aktivitetsbidrag om 5000 

kronor för 2017 till RSMH Carpe Diem. Bidraget ryms inom budget 

för 2017.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 februari 2017. 

Dnr 2017-92-5.4.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8  

Ansökan om föreningsbidrag till föreningen RSMH Carpe 
Diem Östermalm-Lidingö för år 2017  

Beslut 

RSMH Carpe Diem, beviljas föreningsbidrag med 35 000 kronor 

för 2017. 
 
Ärendet 

RSMHs lokalförening Carpe Diem Östermalm-Lidingö har ansökt 

om ett föreningsbidrag om 60 000 kronor för år 2017. Föreningen 

har 69 medlemmar och erbjuder bland annat café, bok- och 

studiecirklar i förvaltningens lokal på Oxenstiernas gata 31.  

 

Förvaltningen föreslår nämnden att bevilja föreningsbidrag om 35 

000kr för 2017 till RSMH Carpe Diem. Bidraget ryms inom budget 

för 2017.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 februari 2017. 

Dnr 2016-694-5.4.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9 

Ansökan om föeningsbidrag till Stora Skuggans 4H-gård 
för år 2017  

Beslut 

Stora Skuggans 4H-gård beviljas föreningsbidrag med 400 000  

kronor för 2017. 

 
Ärendet 

Föreningen Stora Skuggan ansöker om föreningsbidrag om 650 000 

kronor till verksamhetens 4H-gård på Norra Djurgården. Gårdens 

målsättning är att ha ett stort utbud av verksamhet som ska passa 

besökare i alla åldrar. Tyngdpunkten ligger på djurskötsel och läran 

om bondgård och kretsloppet. Verksamheten håller därutöver kurser 

i hantverk och trädgård. 4H-gården är välbesökt, framförallt av  

barn och unga med funktionsnedsättning. Det sökta bidraget avses  

användas till den fortsatta driften och verksamheten som finns idag 

på gården. Invånare på Östermalm har alltid företräde vid aktiviteter 

och betalar en lägre avgift exempelvis vid lägerverksamheter. En av 

målsättningarna med det sökta föreningsbidraget är att uppnå en 

ekonomiskt bärande verksamhet för att på sikt kunna stå på egna 

ben.  

 

Förvaltningen föreslår nämnden att bevilja föreningsbidrag om  

400 000kr för 2017 till Stora Skuggan 4H-gård. Bidraget ryms inom 

budget för 2017.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 februari 2017. 

Dnr 2016-685-5.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Ansökan om föreningsbidrag till föreningen Convictus- 
Bryggan på Östermalm för år 2017 

Beslut 

Ärendet återremitteras för att utreda om bidrag beviljas från annan  

bidragsgivare.  

 
Ärendet 

Convictus-Bryggan Hjorthagen ansöker om föreningsbidrag om 

250 000 kr. Bryggan Hjorthagen drivs av föreningen Convictus och 

är en dagverksamhet som riktar sig till hemlösa och missbrukare. 

Verksamheten besöks dagligen av ca 50-80 personer. Förvaltningen 

värdesätter föreningens arbete och ser verksamheten som ett viktigt 

komplement till stadens och socialtjänstens olika insatser för 

hemlösa.  

 

Nämnden föreslås bevilja Convictus ansökan om föreningsbidrag 

om 250 000 kr för 2017. Bidraget ryms inom budget 2017.   

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 mars 2017. 

Dnr 2016-689-5.4. 

 
Förslag till beslut 

Therese Carlborg (M) föreslog att ärendet skulle återremitteras för 

att utreda om bidrag beviljas från annan bidragsgivare.  

 

Med anledning av att ledamoten Andrea Ström (M) lyfte frågan om 

att bidrag beviljats från annan bidragsgivare föreslog ledamoten 

Birgit Marklund Beijer (S) att ärendet skulle återremitteras för 

utredning om detta. 
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§ 11  

Ansökan om föreningsbidrag till Ideella föreningen 
Folkkulturcentrum  

Beslut 

Nämnden beviljar föreningsbidrag om 50 000 kronor till föreningen 

Folkkulturcentrum.  

 
Ärendet 

Föreningen Folkkulturcentrum har ansökt om föreningsbidrag om 

150 000 kronor för år 2017. Föreningen ska under 2017 bland annat 

jobba för att Hjorthagens kulturhus ska bli en mötesplats och nå fler 

deltagare i Norra Djurgårdsstaden, med fokus på unga och 

pensionärer. 

 

Förvaltningens förslag är att föreningen ska beviljas ett bidrag om 

50 000 kronor för år 2017. 
 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 februari 2017. 

Dnr 2016-705-5.4.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

18 april 2017 
Blad 16 

 

  

§ 12  

Ansökan om föreningsbidrag från Hjorthagens 
intresseförening Norra Djurgårdsstaden (HIND)  
för år 2017  

Beslut 

Nämnden beviljar föreningsbidrag om 10 000 kronor till föreningen 

HIND.  

 
Ärendet 

Stadsdelsnämndens stöd till ideella föreningar syftar till att stärka 

den ideella sektorns förutsättningar att erbjuda Östermalms  

invånares möjligheter att ta del av aktiviteter och påverka verk- 

samhetens innehåll. Bidrag kan ges till föreningar där det frivilliga 

arbetet är ett viktigt inslag. HIND, Hjorthagens Intresseförening i 

Norra Djurgårdsstaden, är en ideell förening som vänder sig till  

boende i Norra Djurgårdsstaden och Hjorthagen. HIND ansöker  

om bidrag om 20 000 kronor för 2017.  

 

Förvaltningen föreslår att HIND beviljas föreningsbidrag om 10 000 

kronor, vilket ryms inom stadsdelsnämndens budget för 2017. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 februari 2017. 

Dnr 2016-778-5.4.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12 a 

Entledigande av ersättare i sociala delegationen år 2017 

Beslut 

1. Stian Raneke (S) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i  

sociala delegationen från och med den 18 april 2017. 

2. Per Aldeborg (S) utses till ersättare i sociala delegationen från 

och med den 18 april 2017. 

 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet  

Sociala delegationen ska, i enlighet med stadsdelsnämndens beslut, 

ha fem ledamöter, varav en ordförande och en vice ordförande.  

Därutöver ska det finnas fyra ersättare. 

 

Stian Raneke (S) har begärt att bli entledigad från sitt uppdrag som 

ersättare i sociala delegationen. Till ersättare i sociala delegationen 

föreslås Per Aldeborg (S), ersättare i stadsdelsnämnden. 
 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 april 2017. 

Dnr 2017-264-1.1.   

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13  

Serveringstillstånd, Restaurang Lustiga Husets Terrass  

Beslut 

1. Aktiebolaget Gröna Lunds Tivoli bör utifrån en social  

bedömning beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till  

allmänheten få servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker enligt ansökan i restaurang Lustiga Husets  

Terrass. 

  

2. Nämnden överlämnar yttrandet till socialnämnden/tillstånds- 

enheten. 

 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Aktiebolaget Gröna Lunds Tivoli ansöker om stadigvarande  

serveringstillstånd till allmänheten, i restaurang  måndag till  

söndag mellan kl. 11.00 – 01.00 Ansökan om serveringstillstånd  

avser restaurang Lustiga Husets Terrass inne på Gröna Lunds 

tivoliområde. Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att  

alkoholserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår stadsdelsnämnden 

att tillstyrka ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett  

tjänsteutlåtande från den 17 mars 2017. 

Dnr 2016-775-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14  

Serveringstillstånd för restaurang Café Tre Bönor 
 
Beslut 

1. Café Tre Bönor AB  bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få servera 

spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker enligt 

ansökan i restaurang Café Tre Bönor.  

 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till tillståndsenheten 

(socialnämnden). 

 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Café Tre Bönor AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd 

till allmänheten, i restaurang måndag till söndag från kl.11.00. till 

kl. 21.00 och i uteservering måndag till söndag från kl. 11.00 till  

kl. 20.00. Förvaltningen finner inte att serveringstillstånd enligt  

ansökan skulle medföra någon nackdel utifrån en social bedömning 

och föreslår därför stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 mars 2017. 

Dnr 2016-777-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Serveringstillstånd till The Canteen  

Beslut 

1. BG Gastronomisk Catering AB bör utifrån en social  

bedömning beviljas stadigvarande serveringstillstånd att  

till allmänheten få servera spritdrycker, vin, starköl och 

 andra jästa alkoholdrycker enligt ansökan i restaurang  

The Canteen.  

 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till tillståndsenheten 

(socialnämnden). 

 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

BG Gastronomisk Catering AB ansöker om stadigvarande  

serveringstillstånd till allmänheten, i restaurang måndag till  

söndag från kl.11.00. till kl. 01.00 samt till slutet sällskap  

måndag till söndag från kl. 11.00 till kl. 03.00. Förvaltningen  

finner inte att serveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra  

någon nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett  

tjänsteutlåtande från 16 mars 2017. 

Dnr 2017-26-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16  

Serveringstillstånd till Bamboo Asia  

Beslut 

1. Bamboo Asia bör utifrån en social bedömning beviljas stadig-

varande serveringstillstånd att till allmänheten få servera 

spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker i 

restaurang enligt ansökan. 

 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till socialnämnden/tillstånds- 

enheten. 

 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Thö Bengtsson AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd  

till allmänheten, i restaurang och i uteservering, måndag till söndag 

mellan kl. 11.00 – 01.00. Ansökan avser restaurang Bamboo Asia 

på Storängstorget 5. Förvaltningen föreslår att tillstyrka ansökan om 

serveringstillstånd i restaurang.   

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 17 mars 2017. 

Dnr 2017-40-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Serveringstillstånd till Restaurang Glöd  

Beslut 

1. Ember Restaurant AB bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få servera 

spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker  

dagligen enligt ansökan i restaurang Glöd. 

  

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

tillståndsenheten/socialnämnden. 

 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Ember Restaurant AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd 

till allmänheten, dagligen mellan kl. 11.00 – 01.00 Ansökan om  

serveringstillstånd avser restaurang Glöd på Djurgårdsvägen 48.  

Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 

alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 20 mars 2017. 

Dnr 2017-142-1.5.2. 
 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Serveringstillstånd till WKB Södermalm AB  

Beslut 

1. WKB Södermalm AB bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få servera 

spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker måndag 

till söndag enligt ansökan.  

  

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

tillståndsenheten/socialnämnden. 

 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

WKB Södermalm AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd 

till allmänheten, i uteservering, måndag till söndag mellan kl. 11.00 

– 01.00 Ansökan om serveringstillstånd avser en restaurang som 

ännu inte har fått något namn, men som är belägen på en ponton vid 

kajplats 19 på Strandvägen.  

 

Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att alkoholserverings- 

tillstånd enligt ansökan skulle medföra någon nackdel utifrån en 

social bedömning och föreslår därför stadsdelsnämnden att tillstyrka 

ansökan.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 20 mars 2017. 

Dnr 2017-197-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Serveringstillstånd till Sushi Soyokaze  

Beslut 

1. Sushi Soyokaze AB bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få  

servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkohol- 

drycker dagligen enligt ansökan i restaurang Sushi Soyokaze. 

  

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

tillståndsenheten/socialnämnden. 

 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Sushi Soyokaze AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd 

till allmänheten, dagligen mellan kl. 11.00 – 22.00. Ansökan om 

serveringstillstånd avser restaurang Sushi Soyokaze på Frejgatan 3. 

Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 

alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 20 mars 2017. 

Dnr 2016-678-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Serveringstillstånd till Sushi Shop 

Beslut 

1. Sushi Svealand AB bör utifrån en social bedömning beviljas  

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få servera 

spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker  

dagligen enligt ansökan i restaurang Sushi Shop. 

 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

tillståndsenheten/socialnämnden. 

 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Sushi Svealand AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd 

till allmänheten, i restaurang, dagligen mellan kl. 11.00 – 22.00  

Ansökan om serveringstillstånd avser restaurang Sushi Shop på 

Storgatan 16. Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att  

alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 20 mars 2017. 

Dnr 2016-736-1.5.2.  
 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Program för miljöövervakning av biologisk mångfald  
och relaterade ekosystemtjänster  

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har remitterat Miljöförvaltningens 

förslag till Program för miljöövervakning av biologisk mångfald 

och relaterade ekosystemtjänster till bl.a. stadens stadsdelsnämnder. 

I programmet beskrivs hur miljöförvaltningen i samverkan med ett 

flertal andra förvaltningar i staden ska arbeta för att följa tillståndet i 

stadens natur, avseende både flora och fauna och mark- och 

vattentillstånd för att försäkra sig om att stadens utför rätt 

prioriterade  

åtgärder, på rätt platser och vid rätt tidpunkt. Insatserna handlar  

om att inventera olika växt och djurarter för att följa naturens 

tillstånd samt att följa upp stadsdelsförvaltningarnas arbete med 

park-skötsel och naturvård i syfte att se vilka metoder som är mest  

effektiva, också ur kostnadssynpunkt. Syftet är att stärka naturens 

förutsättningar att fortsätta producera de för människan livsviktiga 

ekosystemtjänsterna. 

 

Förvaltningen anser att programmet är tydligt och att planerade  

insatser för övervakning är prioriterade och bidrar till att uppnå  

stadens mål om hållbar mark och vattenanvändning enligt miljö-

programmet. Förvaltningen vill särskilt poängtera att programmets 

höga ambitioner i skötseln av naturmark kräver extra medel utöver 

driftsbudgetens nuvarande ram, samt att fördelningsnyckeln för 

stadsmiljö behöver ses över. Förvaltningen skulle vilja kunna söka 

stöd från miljöförvaltningen i sitt arbete med att ta fram skötsel- 

planer och trädvårdsplaner och i upphandlingssituationer. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 16 mars 2017. 

Dnr 2017-102-1.5.3.   
 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22  

Gångbro över Ålkistan  

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bland annat Östermalms 

stadsdelsnämnd angående Liberalernas Motion om utredning av 

gångbro över Ålkistan.  

 

Richard Bengtsson (L) och Patrik Silverudd (L) har i en motion  

yrkat att Stockholms stad bör söka samverkan med Solna kommun 

för att gemensamt utreda och bygga en gångbro över Ålkistan.  

De framför att denna passage över Brunnsvikens inlopp i dag har 

 en sexfilig motorvägsbro och en bro för Roslagsbanan men saknar 

gångbro. Runt Brunnsviken är det 12 km och bl.a. Hjärt- lung- 

fondens ”Hälsans stig” löper längs dessa stränder, genom Haga- 

parken, Bellevueparken och Bergianska trädgården, men många  

besökare väljer i dag att klättra på en brant stig och genom ett staket 

för att passera Ålkistan. Liberalerna anser att finansiering borde 

kunna ske via de 100 miljoner kronor, det så kallade utvecklings-

anslaget, som finns avsatt för åtgärder i Kungliga Nationalstads- 

parken.  

 

Stadsdelsförvaltningen anser att en gångbro är nödvändigt och  

angeläget för att kunna fullborda promenaden runt Brunnsviken. 

Länsstyrelsen har angett en sådan bro i sin plan för 

Nationalstadsparken från 2015. Stadsdelsförvaltningen tillstyrker 

därför att Stockholms stad tillsammans med Solna stad utreder 

möjligheterna att bygga en gångbro över Brunnsvikens inlopp samt 

förutsättningarna för dess finansiering.   

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 14 februari 2017. 

Dnr 2016-749-1.5.3.   
 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23  

Förändringar i SL-trafiken 2017/2018  

Beslut 

1. Nämnden godkänner i huvudsak förvaltningens förslag till  

beslut. 

 

2. Nämnden anför därutöver följande:  

 

Vi i majoriteten har under lång tid understrukit behovet av bättre 

förbindelser till/från Norra Djurgårdsstaden. I avvaktan på den  

avbrutna och starkt försenade spårvagnsförbindelsen välkomnar vi 

den nya stombusslinjen mellan Ropsten och Karolinska sjukhuset. 

Utbyggnaden i stadsdelen sker i snabb takt och den eftersatta 

kollektivtrafikutbyggnaden skulle givetvis ha funnits med redan 

från början. Det är också viktigt att en dialog mellan stad/stadsdelar 

och länet förs.  

 

Tunnelbanan 

Vi vill i detta sammanhang påpeka att Ropstens tunnelbanestation, 

uppgång Hjorthagen, har fått starkt begränsade öppettider. Detta  

inskränker kollektivtrafikens tillgänglighet avsevärt för boende i 

Hjorthagen och Norra Djurgårdsstaden och omöjliggör tidvis 

nyttjande för bland annat äldre eller funktionsnedsatta. 

 

Stationens två ingångar är geografiskt separerade av 

Hjorthagsberget, vilket gör att resenärer som vill nå tunnelbanan, 

bussar eller  

Lidingöbanan tvingas antingen gå runt berget (ca 900 m), eller ta  

en för många krävande promenad över det. Detta innebär därtill  

promenad genom en miljö där få människor rör sig, som av många 

uppfattas som otrygg. 

 

God tillgänglighet till kollektivtrafiken är av stor vikt för att  

begränsa biltrafiken och nå stadens miljömål för Norra 

Djurgårdsstaden. Vi vill också påpeka att nuvarande förhållanden 

inte kan 

 anses leva upp till Stockholm Läns Landstings mål (“Attraktiva  

resor”, “Tillgänglig och sammanhållen region”, “Effektiva resor 

med låg miljö- och hälsopåverkan”).  

 

Vi anser därför att det är hög tid att återgå till att båda ingångar  

till Ropstenstationen är öppna så länge tunnelbanan går. 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

18 april 2017 
Blad 30 

 

  

Den stora tillströmningen av resenärer på tunnelbanan till Tekniska 

Högskolan och Universitetet borde om möjligt få ännu tätare turer 

under högtrafik. 

 

Vi vill också poängtera att en enig stadsdelsnämnd tidigare har  

föreslagit att tunnelbaneuppgången vid Universitetet mot Natur- 

historiska riksmuseet borde öppnas. 

 

Buss 

Vi föreslår också att buss 55 får tätare turer återigen med tanke på 

den stora inflyttningen till Norra Djurgårdsstaden. Även natttrafik 

bör om möjligt utredas. 

 

Vi har tidigare påpekat att det var beklagligt att busslinje 44 

försvann, eftersom den är länken från Ruddammen till Östermalm. 

Linjen var också en bra förbindelse till Skansen dit många 

barnfamiljer åker. Detta är således ett önskemål att den linjen 

återupptas. 

Det är också anmärkningsvärt att trafikeringen till Stora Skuggan 

togs bort. Detta är ett rekreationsområde i Nationalstadsparken som 

bör lyftas fram och möjligheterna att ta sig dit bör möjliggöras. 

Dessutom finns en 4 H gård i området som ytterligare talar för att 

den sträckan bör trafikeras.  

 

Busshållplatserna i Ekhagen – Ekhagsvägen och Ekhagstorget drogs 

in 2015. Samtidigt som buss 50 har blivit en busslinje med mycket 

tätare turer än tidigare vill vi framhålla vikten av att boende på  

kullen i Ekhagen kommit att bli mer eller mindre isolerade. Ä̈ldre 

som har svårt att gå och föräldrar med barnvagnar har svårt att ta sig 

fram i de branta backarna. Av den anledning bör det undersökas om 

det är möjligt att återupprätta hållplatsera i Ekhagen. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Trafikförvaltningen har skickat ut en remiss till samtliga kommuner 

i länet angående planerade trafikförändringar som börjar gälla med 

tidtabellsomläggningen den 10 december 2017 och fram till den 19 

augusti 2018.  

  

Förslaget innefattar både trafikökningar och trafikneddragningar, 

nedläggningar av linjer, nya linjer samt omgjorda linjesträckningar. 

Förändringarna är gjorda utifrån resandestatistik, trafikförvalt- 

ningens genomförda kommundialoger, kommunala bebyggelse- 

planer samt landstingets ekonomiska ramar. 
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Förvaltningen anser att det är bra att trafiken till Norra 

Djurgårdsstaden föreslås utökas, med högre turtäthet på flera olika 

busslinjer som trafikerar området. Förvaltningen önskar 

förtydligande från  

trafikförvaltningen i frågor rörande busstrafiken kring ny station 

Odenplan, som öppnar sommaren 2017. De busslinjer som tidigare 

trafikerat Karlbergs station kommer nu får slutstation Odenplan och 

förvaltningen ställer sig frågande till om det utretts om det finns  

tillräcklig plats kring Odenplan för dessa bussar under deras tid- 

reglering och pauser.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 22 mars 2017. 

Dnr 2017-200-1.5.3.   

 
Förslag till beslut  

Birgit Marklund Beijer m.fl. (S), Magnus Lindgren m.fl. (MP) och 

Jaime Barrios (V) yrkade bifall till majoritetens förslag till beslut 

. 

Threse Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L)  

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 
Beslutsgång 

Therese Carlborg (M) ställde de olika förslagen mot varandra och 

fann att nämnden antagit majoritetens förslag till beslut 

 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L)  

reserverade sig mot beslutet till förmån för förvaltningens förslag 

till beslut. 
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§ 24  

Skolbiblioteksplan för Stockholms skolor och förskolor 
2017-2020  

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande lämnas som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Stockholms stads utbildningsnämnd har, på uppdrag av 

kommunfullmäktige, tagit fram ett förslag till skolbiblioteksplan i 

syfte att verka för läsning och bildning i Stockholms skolor och 

förskolor.  

 

Biblioteksplanen bygger på visionen: ”I biblioteket tar människan 

makt över språk, fantasi och kunskap. Här är världen större ”. Med 

språk och berättelser, litteratur, bildning och demokrati som 

inriktning och kärna ska biblioteket ta sig an utvecklingsområdena: 

”för och med fler”, ”ett av demokratins viktigaste jobb”, 

”biblioteket mitt i byn” och ” en större värld”.  

 

Förvaltningen anser att frågor såsom att förhålla sig källkritisk och 

digital kompetens är redskap som behövs för att kunna bearbeta  

och ta in information i informationssamhället. Det bör läggas en 

större tyngdvikt kring dessa delar i det utremitterade förslaget till ny 

biblioteksplan. Detta arbete föreslås påbörja redan på förskolenivå.  
 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 10 mars 2017. 

Dnr 2017-52-1.5.1.    

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L)  

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande:  

 

Skolbiblioteken är viktiga för skolornas verksamheter samt för 

elevernas lärande och bildnings. Bemannande skolbibliotek ska 

därför vara en självklarhet på samtliga kommunala skolor. Att 

stimulera elevernas intresse för läsning och litteratur är en 

prioriterad fråga och skolbiblioteken spelar en central roll för ökad 

läskunnighet. Förutom böcker är skolbiblioteken en resurs med 

tillgång till olika medier för att stödja lärandet och undervisningen. 

Stockholms skolor ska ha tillgång till skolbibliotek. 
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Den socialdemokratiskt ledda majoriteten har under en längre 

period återkommit till behovet av en skolbiblioteksplan samt slagit  

sig för bröstet för hur bra planen kommer att bli. Vi blev därför  

förvånade när planen som vi nu ska ta ställning till är så pass tunn 

som den är.  Vidare så saknar planen även ett övergripande 

målsättning, något som är grundläggande för ett ärende likt detta.  

 

Konkretionen och ambitionerna i förslagen är i mångt och mycket 

bra men vi saknar resonemang om trygghet och säkerhets i 

biblioteken. På många av stadens ordinarie bibliotek finns idag 

problem med ordningsstörningar och många skolor har därtill 

utmaningar med att otrygga miljöer, därför är det relevant att beakta 

även denna aspekt i skolbiblioteksplanen.  

 
Ersättaryttrande 

Maximilian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att om  

de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom Moderaternas och  

Liberalernas särskilda uttalande.   
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§ 25   

Månadsprognos per mars 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner rapporten och lägger den till  

handlingarna. 

 
Ärendet 
Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner ett överskott  

om 12,5 mnkr.  

 

Dnr 2017-166-1.2.1. 
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§ 26  

Anmälan av slutredovisning 2016 och ansökan 2017  
av utvecklingsnmedel för multinationellt arbetssätt  

Beslut  

Slutredovisning av utvecklingsmedel för 2016 samt ansökan om  

utvecklingsmedel 2017 anmäls och läggs till handlingarna. 

 
Ärendet 

Socialstyrelsen publicerade år 2010 nationella riktlinjer för vård och 

omsorg vid demenssjukdom. Äldrenämnden har sedan år 2012 avsatt 

medel för att utveckla specialiserade hemtjänstgrupper med inriktning 

mot demenssjuka personer. År 2014 avsattes det även medel för att  

utveckla samarbetsformer med stadsdelsförvaltningarnas bistånds- 

handläggare. Syftet med medlen är bland annat att stödja utvecklingen 

av den personcentrerade vård- och omsorgen kring demenssjuka  

personer samt öka kompetensen inom området.  

 

Dnr 2017-128-1.2.1. Dnr 2016-745-2.1.  
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§ 27  

Anmälan av funktionshinderinspektörernas årsrapport  
år 2016  

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Stockholm stads funktionshinderinspektörer har till uppgift att 

granska kvalitet i biståndsbedömda insatser som ges till personer 

med funktionsnedsättning enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen 

om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). 

 

Funktionshinderinspektörerna har under våren 2016 genomfört 

granskning av helhetssyn och tillgänglighet rörande personer med 

komplex problematik i Kungsholmen, Skarpnäck, Älvsjö och  

Östermalms stadsdelsförvaltningar. 

 

Dnr 2017-193-1.2.1.  
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§ 28   

Anmälan av socialtjänstinspektörernas årsrapport år 
2016  

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 

Ärendet 

Under år 2016 har granskning av barn till föräldrar i missbruk  

genomförts vid sex stadsdelsförvaltningar, följt av barn som  

upplevt våld vid ytterligare tre stadsdelsförvaltningar.  

 

Vid båda granskningarna framkom att barn i hög grad uppmärk-

sammas inom vuxenhandläggningen vilket är positivt. Samverkan 

finns mellan olika enheter inom stadsdelsförvaltningarna och bör  

utökas. 

 

Dnr 2017-194-1.2.1.  
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§ 29  

Anmälan av inspektionsrapport Hemtjänst Östermalm 
Öst  

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 
handlingarna. 

Ärendet 

Föranmäld inspektion genomfördes på hemtjänst Östermalm Öst, 

den 31 januari 2017 och den 3 februari 2017 av fyra inspektörer 

från äldreförvaltningen. 

 

Äldreförvaltningen har i uppdrag att inspektera, granska och följa 

upp stadens äldreomsorg inom samtliga regiformer. 

 

Syftet med inspektionen är att säkerställa en god kvalitet i 

verksamheten. Inspektionen syftar även till att stärka verksamhetens 

egna förmågor att utveckla och förbättra verksamheten samt att 

förebygga risker. 

 

Dnr 2017-185-1.2.1.  
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§ 30  

Anmälan av Revisionsplan 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Revisionsplan för år 2017 innehåller förutom årets planerade 

granskningar utifrån genomförd riskanalys även en beskrivning  

av revisionens uppdrag och organisation. Planen beskriver i 

huvudsak granskningen av stadens nämnder, även om revisionen av  

bolagen omnämns på några ställen. Revisionen av bolag och  

stiftelser sker i särskild ordning. 

 

Revisionsplanen är flexibel och kan förändras eller omprioriteras 

för att vid behov kunna hantera ändrade förutsättningar eller  

oförutsedda händelser. 

 

Dnr 2017-150-1.2.1. 
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§ 31 

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor  

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den  

till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från den 23 mars 2017 från stadsdels- 

nämndens råd för funktionshinderfrågor. 
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§ 32   

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd  

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den  

till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från den 27 mars 2017 från stadsdels-
nämndens pensionärsråd.  
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§ 33   

Anmälan av delegationsbeslut enligt delegationsordningen 

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Dnr 2017-8-1.1. 

 

Ärendegrupp i dele-

gationsordningen 

Datum Beslut Delegat 

2.15 

Lämna uppdrag om 

uppdragsupphand- 

ling till stadens cen-

trala upphandlings- 

entreprenör eller vid 

flera förvaltningars 

gemensamma up-

phandling lämna upp-

drag till direktör för 

den förvaltning som 

driver upphandlingen. 

 

 

17-03-13 

 

Vidaredelegation 

av beslutanderätt 

till förvaltning-

schef, serviceför-

valtningen att för 

nämndens räkning 

genomföra upp-

handling av: 

utskriftstjänster 

2014-3. 

Dnr 2017-202-

2.2.1. 

 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 

 

4.1 

Besvara förvaltnings-

remisser. 

 

17-02-03 

 

Remissvar i ärende 

om utbyggnation 

av Kolkajen- 

Ropsten inom 

fastigheten 

Hjorthagen 1:3 

Dnr 2017-79-1.5.3. 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 

Britt Mattsson 

avdelningschef 

parkmiljö- 

avdelningen norra 

innerstaden 

 

1.1. 

Beslut att utlämna/ 

inte utlämna allmän 

handling eller uppgift 

ur allmän handling till 

enskild eller annan 

myndighet samt 

uppställa förbehåll i 

samband med utläm-

 

17-03-08 

 

Beslut att inte 

utlämna allmän 

handling till  

enskild gällande 

förteckning över 

kvarlämnad egen-

dom i lägenhet,  

 

 

Therese  

Bengtsson 

enhetschef 

vuxenenheten 
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nande till enskild. Bo Bergmans gata 

4, då handlingen 

inte upprättats av 

förvaltningen. 

Dnr 2017-192-1.1. 

 

1.27 

Bifalla eller avslå 

begäran om rättelse  

av personuppgift. 

 

17-03-01 

 

Avslagsbeslut 

gällande begäran 

om rättelse enligt 

28 § personupp- 

giftslagen, då det 

inte framkommit 

att personuppgifter 

behandlats i strid 

med lagen eller 

föreskrifter som 

utfärdats med stöd 

av lagen. 

Dnr 2017-162-2.8. 

 

 

Therese  

Bengtsson 

enhetschef 

vuxenenheten 

3.7 

Avgångsersättning.  

 

17-01-09 

 

Avgångsersättning 

för barnskötare. 

 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 
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§ 34 

Anmälan av promemoria 2017-04-18 med förteckning av 
inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser m.m.  

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av promemoria med förteckning av inkomna brev, 

medborgarförslag, skrivelser med mera. 

 

 Från och med den 7 mars 2017 till och med den 27 mars 2017 

 

A. Protokoll från kommunstyrelsen och kommunfullmäktige i 

Stockholms stad 
Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 6 mars 

2017, utdrag 

§ 19 Levande lokala centrum. Dnr 171-1104/2016 

 

B. Protokoll från socialnämnden 

Protokoll från socialnämndens sammanträde den 28 februari 

2017, utdrag 

 § 11 Slutrapport Skolfam 2013-2016. Dnr 3.2.-697/2012 

 

Protokoll från socialnämndens tillståndsutskotts sammanträde 

den 7 februari 2017. 

Protokoll i sin helhet. 

 
 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

18 april 2017 
Blad 45 

 

  

§ 35   

Information från stadsdelsdirektören 
 
Stadsdelsdirektör Christina Klang informerade om följande:  
 
Den 24 april - Workshop om återbrukscentrum i Norra Djurgårds-
staden. Inbjudan har skickats ut via mail.  
 
Den 25 april - Samrådsmöte i Humlegården om programförslaget 
för utveckling av Humlegårdens aktivitetsytor. 

Den 27 april - Dialogdag om utveckling av Dianaparken i  

Hjorthagen – aktiviteter för allmänheten i parken mellan kl. 

15 och 18.   

 

Den 30 april - Valborgsfirande i Hjorthagen. Stadsdelsförvaltningen  

stödjer evenemanget.  

 

Den 7 maj - Öppet hus i Norra Djurgårdsstaden mellan kl. 13 och 

16. 

 

Den 12 maj - Introduktion av nyanställda. I mån av plats finns det 

möjlighet för nämndens ledamöter och ersättare att kl.13 följa med 

på den guidade bussturen. Mats Rehn, känd Hjorthagenprofil, 

guidar med fokus på gamla Hjorthagen och Norra Djurgårdsstaden.  

 

Den 14 maj - Norra Djurgårdsstadsloppet. En av klasserna är en lag- 

tävling på fem kilometer. Det går bra att gå, lunka eller springa.  

Östermalms stadsdelsförvaltning ställer upp med ett lag och hoppas 

att även stadsdelsnämndens ledamöter och ersättare vill delta. 

Anmälan görs ingrid.forssell@stockholm.se Stadsdelsförvaltningen 

sponsrar anmälningsavgiften. Information skickas ut via mail till 

nämnden.  

 

Den 23 maj - Goda exempel-mässan 

 

Information från Socialförvaltningen angående omställning av  

boende för ensamkommande till boende för nyanlända. 

 

Information om Stadsdelsförvaltningens agerande och involvering i 

samband med lastbilsdådet den 7 april. Förvaltningen fick i uppdrag 

att aktivera den för ändamålet förberedda akutlokalen som finns i 

stadsdelen på Bo Bergman. Lokalen öppnades upp ganska snart på 

kvällen för att senare under kvällen avvecklas. Allt i enlighet med 

den Centrala Krisledningsgruppen för Stockholms stad.  

 

mailto:ingrid.forssell@stockholm.se
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§ 36   
 
Övriga frågor  

Inga övriga frågor togs upp.  
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§ 37   

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap. 10 § 
föräldrabalken (FB)  

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.   
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§ 38   

Information om att utredning startats enligt 14 kap. 
socialtjänstlagen (SoL) i enskild verksamhet  

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.   

  

 Dnr 2017-195-1.2.2.   
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§ 39   

Anmälan av sociala delegationens protokoll   
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 
handlingarna. 

Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 9 mars och 
den 16 mars 2017. 

 
 

 


